
Beantwoording vragen raad 211221 bezuiniging bibliotheek namens wethouder Ronald de Meij 

Aan de leden van de raad,
 
Op 21 december heeft u een aantal  vragen gesteld over de gewijzigde invulling van de bezuiniging 
van de bibliotheek. De vragen beantwoord ik hieronder.
 
Vraag:
Wat is het aandeel van onbemande opening in het totaal van het te bezuinigen bedrag ad € 
120.000,00?
Antwoord:
Met het sluiten van het servicepunt Lunenhof en vervangen door afhaalpunt Kubiek, het invoeren van 
vergaande zelfservice apparatuur en het bezuinigen op shared services en overhead wordt een 
bedrag van ongeveer € 60.000,00 bespaard. Dus het aandeel onbemande opening is ongeveer € 
60.000,00. 
 
Vraag:
Wat staat er in de CAO over wat vrijwilligers wel en niet mogen doen?
Antwoord:
In artikel 48 van de CAO Openbaar Bibliotheekwerk staat dat de inzet van vrijwilligers niet ten koste 
mag gaan van de betaalde formatie van de professionele organisatie. Er is dan sprake van 
werkverdringing. Ofwel vrijwilligers mogen niet het werk verrichten dat eerder door professionele 
krachten werd uitgevoerd.  De inzet van vrijwilligers moet beperkt blijven tot een aanvulling op de 
professionele organisatie.
 
Vraag:
Is samenwerking met Diverz een oplossing voor het onbemand open zijn?
Antwoord:
Diverz heeft op dit moment geen reguliere activiteiten die gemakkelijk kunnen worden verplaatst 
naar de bibliotheek in Walburg. De vraag of Diverz iets kan betekenen om onbemande openstelling 
van de bibliotheek te beperken is besproken met Diverz. Diverz is deze vraag nog aan het verkennen 
en aan het onderzoeken wat mogelijk is en wat ook meerwaarde heeft. Diverz heeft hierbij wel 
aangegeven dat in deze periode waarbij COVID19 heel veel invloed heeft op het dagelijks leven, het 
niet raadzaam is om activiteiten te verplaatsen van bijvoorbeeld Xiejezo naar bibliotheek Walburg.
 
Vraag:
Welke stappen zijn er gezet naar aanleiding van het raadsbesluit om 10% te bezuinigen op de 
bibliotheek en is hierbij de optie om 5% te bezuinigen besproken met de bibliotheek?
Antwoord:
Omdat de invulling van de bezuiniging niet gemakkelijk zou zijn is aan de bibliotheek gevraagd om 
meerdere opties voor de invulling van de bezuiniging uit te werken.  Op die manier kon er een 
bewuste keuze worden gemaakt voor de invulling van de bezuiniging waarbij dan ook inzichtelijk is 
wat de consequenties hiervan zijn. U bent over de verschillende opties voor de invulling van de 
bezuiniging geïnformeerd bij brief met nummer 2021-0047409. 
Er is bewust voor gekozen om niet te bezuinigen op de personele inzet voor het voorkomen van 
taalachterstand en aanpak laaggeletterdheid. Bezuinigen op deze 2 onderwerpen past niet binnen de 
doelstellingen van het raadsprogramma. 
Omdat u op 21 april 2020 heeft besloten om € 120.000,00 te bezuinigen op het jaarlijkse 
subsidiebedrag aan de bibliotheek met ingang van 2022 is alleen die optie onderzocht. 
 
Vraag:



Is samenwerking tussen Bibliotheek AanZet en Diverz in de wijkgebouwen mogelijk?
Antwoord:
Dat gebeurt al. In veel wijkgebouwen werken Diverz en de bibliotheek samen, bijvoorbeeld bij de 
Klik&Tik cursussen en cursus Digisterker. Daarnaast is de coördinator basisvaardigheden regelmatig 
in de wijkcentra waar de bibliotheek een actuele collectie kranten en tijdschriften beheert. In de 
wijkcentra probeert de coördinator basisvaardigheden van de bibliotheek in contact te komen met de 
doelgroep laaggeletterden. Ook geeft de coördinator basisvaardigheden bijvoorbeeld uitleg over 
voorlezen aan je kind in de vrouwengroep van Diverz.
In Kubiek is de samenwerking sinds 9 november nog intensiever, aangezien de bibliotheek nu een 
boekenafhaalpunt heeft in Kubiek. Het boekenafhaalpunt in Kubiek is een vervanging van het 
servicepunt Lunenhof. 
 
Vraag:
Wat doet de bibliotheek met de extra middelen die beschikbaar komen voor de Informatiepunten 
Digitale Overheid in de bibliotheken?
Antwoord:
De middelen die de bibliotheek ontvangt zijn bedoeld voor aanvullende dienstverlening door de 
bibliotheek. De bibliotheek krijgt steeds meer vragen over de (digitale) overheid. De CoronaCheck-app 
zorgde voor veel vragen bij de bibliotheek, maar er zijn ook veel terugkerende vragen, zoals 
bijvoorbeeld rondom de DigiD, belastingen, huurtoeslagen etc. 
De bibliotheek AanZet heeft nog geen specifieke informatie over de IDO’s ontvangen en dus nog geen 
concreet plan voor de inzet van deze middelen. De bibliotheek verwacht dat zij voor deze 
dienstverlening medewerkers aantrekken en opleiden ten behoeve van alle gemeenten. Het betreft 
een subsidie voor werkzaamheden die zij doen in opdracht van de rijksoverheid en deze middelen 
kunnen niet worden ingezet om de bezuiniging op te vangen. Bovendien is op dit moment nog niet 
bekend of deze middelen structureel zijn, mogelijk gaat het hierom een éénmalige subsidie.
 


